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Zastupitelstvo obce L u k á, okres Olomouc 

Z á p i s 

ze  4. zasedání Zastupitelstva obce Luká, konaného dne 15. února 2023 v 17.00 hodin 

v zasedací místnosti Obecního úřadu Luká. 

Přítomni:      dle prezenční listiny -  5 členů 

Omluveni:  Zapletalová, Lakomý, Ing. Spáčil, Kovář Jakub 

Zápisem pověřena: p. Šimíčková 

Ověřovatelé zápisu:    p. Kovář M., Bc. Navara 

 

Program zasedání: 

1.     Zahájení                        

2.     Kontrola plnění usnesení  

3.     Rozpočtová změna 

4.     Strategický plán rozvoje obce 

5.     Veřejnoprávní smlouva 

6.     Žádost obce o bezúplatný převod pozemku par.č. 911/1 v k.ú. Luká 

7.     Žádosti o dotaci na činnost 

8.     Žádosti o finanční příspěvky 

9.     Žádost o napojení na obecní kanalizaci 

10.   Žádost o oplocení pozemku v k.ú. Březina 

11.   Výběr dodavatele na pořízení travní sekačky  

12.   Záměr likvidace bioodpadu 

13.   Různé 

14.   Diskuse 

 

Hlasování zapsáno v počtu hlasů: pro – proti – zdržel se 

Průběh jednání: 

Zasedání zastupitelstva řídil starosta p. Jan Burian, který přivítal přítomné. Navrhl za 

ověřovatele zápisu p. Kováře M. a Bc. Navaru, zapisovatelem p. Šimíčkovou. Za členy 

návrhové komise navrhl p. Pluháčka, p. Sasáka a p. Buriana. 

 

Hlasování o návrhu: 5 – 0 – 0 

 

Starosta seznámil přítomné s návrhem programu dnešního zasedání, bod 11 navrhl projednat 

hned na začátku zasedání místo bodu 3, který byl zařazen jako bod 11. Do bodu Různé navrhl 

– osazení hřiště na ZTV, žádost o pronájem hrobového  místa, Smlouvu o budoucí smlouvě o 

zřízení věcného břemene s firmou Infos Art, s.r.o., žádosti ZŠ Luká, vyhlášení výběrového 

řízení „Výzva k podání nabídek – Pěstební činnost jaro 2023“. 

 

Hlasování o programu: 5 – 0 – 0 

 

2. Kontrola plnění usnesení 

Kontrolu plnění usnesení z minulého zasedání obecního zastupitelstva přečetl Bc. Navara. 

 

 



2 
 

Starosta ho doplnil o informaci, že webové stránky obce jsou již skoro hotové, mapová aplikace 

již funguje. Dokumenty k územnímu plánu jsme již od p. Králové dostali, musí se udělat 

aktuální mapa, na které již pan architekt pracuje. Poté bude veřejné projednávání. Když to půjde 

dobře, územní plán bude do podzimu. 

Bylo nesplněno usnesení ohledně pronájmu parkovacího stání ve zbrojnici ve Veselíčku – bylo 

zjištěno, že zbrojnice není naše, patří státu. Začali jsme již pracovat na bezúplatném převodu. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká bere na vědomí kontrolu plnění usnesení z minulého 

zasedání zastupitelstva obce Luká. 

Hlasování: 5 – 0 - 0 

3. Výběr dodavatele na pořízení travní sekačky 

Burian: Travní sekačku máme jednu a to v havarijním stavu. Chci, aby se tráva v obci sbírala. 

Dostali jsme tři nabídky na  profi travní sekačky. Cenově nejlépe vyšla travní sekačka Grillo 

FD9004WD od firmy Pekass za 619.900 Kč. Tuhle sekačku má i obec Bílá Lhota. Naši 

zaměstnanci se na ni byli podívat, líbí se jim. Sekačka má pohon 4x4, hydraulické výškové 

vyklápění zásobníku, seče i mulčuje. 

Chtěl bych nějaké finance sehnat přes dotace. 

 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká schvaluje dodavatele na pořízení travní sekačky 

Grillo model FD 900 4WD, firmu Pekass, a.s., IČO 41693426, se sídlem Přátelství 555, 104 

00 Praha 10, za cenu 619.000 Kč bez DPH. 

 

Hlasování: 5 – 0 – 0 

 

4. Strategický plán rozvoje obce 

Burian: Strategický plán rozvoje obce potřebujeme k dokládání k žádostem o dotace. 

Starosta seznámil přítomné s obsahem. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká schvaluje Strategický plán rozvoje obce Luká na 

období 2023- 2026. 

Hlasování: 5 – 0 – 0 

5. Veřejnoprávní smlouva 

Burian: Městský úřad Litovel nám na základě veřejnoprávní smlouvy řeší přestupky. Smlouvě 

končí platnost, musíme ji prodloužit. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká schvaluje uzavření veřejnoprávní smlouvy na úseku 

přestupků s Městem Litovel, IČO: 00299138, se sídlem nám. Přemysla Otakara 778, Litovel a 

pověřuje starostu obce jejím podpisem. 

Hlasování: 5 – 0 – 0 

 

6. Žádost obce o bezúplatný převod pozemku par.č. 911/1 v k.ú. Luká 

Burian: Jedná se o cestu směrem ke hřbitovu, od RD čp. 108 pozemek není náš, patří státu. My 

chceme vybudovat u hřbitova parkoviště, proto žádáme o bezúplatný převod pozemku. 
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Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká schvaluje podání žádosti obce Luká na bezúplatný 

převod pozemku par.č. 911/1, v k.ú., Luká z vlastnictví České republiky do vlastnictví obce a 

pověřuje starostu obce podpisem této žádosti. 

 

Hlasování: 5 – 0 – 0 

7. Žádosti o dotaci na činnost 

a) Speranza 2005 z.s. 

Burian: Jedná se o dotaci na činnost a provoz SVC. Žádají 75.000 Kč. 

 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká schvaluje poskytnutí příspěvku na činnost spolku a 

provoz SVC v roce 2023 žadateli Speranza 2005, z.s., ve výši 75.000 Kč. 

Hlasování: 5 – 0 – 0 

b) Bouzovská vrchovina 

Burian: Dotace na činnost spolku. Žádají 11.000 Kč. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká schvaluje poskytnutí příspěvku na činnost v roce 

2023 žadateli Bouzovská vrchovina, z.s., ve výši 11.000 Kč. 

Hlasování: 5 – 0 - 0 

8. Žádosti o finanční příspěvky Domov pro seniory Jesenec a Červenka 

Burian: Jedná se o žádosti pro Domov pro seniory Jesenec a Červenka. Ptám se Vás, chceme je 

podporovat, kolik bychom jim měli poslat? Potřebujeme opravit naši DPS. Střechu máme 

v havarijním stavu, zatéká na balkony, apod.  

Spáčilová: Přispějete jednomu a začnou chodit další žádosti. 

Sasák: Nejsme charita a ti co tam bydlí, určitě ze svých důchodů přispívají. 

 

a) Domov pro seniory Jesenec 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obec Luká schvaluje poskytnutí příspěvku/daru pro uživatele 

Domova pro seniory Jesenec, p.o.  

Hlasování: 0 – 5 – 0 

Usnesení nebylo přijato. 

b) Domov pro seniory Červenka 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obec Luká schvaluje poskytnutí daru pro Domov pro seniory 

Červenka 

Hlasování: 0 – 5 – 0 

Usnesení nebylo přijato. 

 

 

9. Žádost o napojení na obecní kanalizaci 

Burian: Jedná se o žádost manželů xxx, kteří požadují, aby se prošetřilo, proč nejsou napojeni 

na obecní kanalizaci. Já jsem se ptal bývalého starosty a ten řekl, že neměli zájem se napojit a 

nebyl dán souhlas vlastníka pozemku - cesty, která je přístupovou cestou k jejich RD. Odpadní 

vodu vypouští do dešťové kanalizace, což se nesmí, neplatí stočné. Myslí si, že obec přípojku 
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udělá, ale naše povinnost to není. Dotace, které obec dostala na kanalizaci, byla na hlavní řad. 

Přípojky se každý řešil sám. Souhlasím s tím, že se mohou napojit na stávající řad kanalizace, 

ale na vlastní náklady. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká schvaluje žádost manželů xxx, Luká čp. xx, o 

připojení na kanalizační řad obce. 

 

Hlasování: 5– 0 – 0 

10. Žádost o oplocení pozemku v k.ú. Březina 

Burian: Žádost podala p. xxx, pozemek před chalupou využívají, chtěli by si udělat kolem 

pozemku z pletiva nízký plot, aby jim tam nechodili lidi. Chtěl jsem jim vyhovět, ale po 

zveřejnění programu zasedání vznikl poprask, všichni kdo si chtěli v minulých letech pozemky 

u chat odkoupit a nebylo jim vyhověno, chtěli totéž. Paní xxx zaslala 2 žádosti, ve kterých 

upozorňovala na problémy, které tím vzniknou. Chci Vám je tady přečíst. 

Navara: Čte dopisy od p. xxx 

Navara: Já jsem taktéž pro to nepovolovat. Ať si pozemek užívají, s tím problém nemám. Mohlo 

by pak dojít k situaci, že pozemek budeme potřebovat třeba na opravu sítí a jak ten plot budeme 

řešit? 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká schvaluje oplocení části pozemku par.č. 47/5 v k.ú. 

Březina, p. xxx, xxx, xxx 

Hlasování: 0 – 4 – 1 (Burian) 

11. Rozpočtová změna 

Burian: Čte rozpočtovou změnu. 

Výdajovou část – vodní hospodářství, vrt u Veselíčka -  doplnil o informaci, že čekáme na 

vyjádření z životního prostředí, probíhá zkušební čerpání, zdroj je vydatný cca 60m3/den. Nyní 

se snažíme sladit čerpání starého a nového zdroje.  

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká schvaluje rozpočtovou změnu č. 2/2023. 

Zastupitelstvo obce Luká bere na vědomí rozpočtovou změnu č. 1/2023 schválenou starostou  

obce. 

Hlasování: 5 – 0 – 0  

12. Záměr likvidace bioodpadu 

Burian: Záměr je, aby se zlikvidovala hromada bioodpadu, která je za šatnami na fotbalovém 

hřišti. Mám cenové nabídky 3 firem a nejlépe vychází firma p. Jana Lakomého. Do budoucna 

bych chtěl odpad vozit do areálu Úsovska (na konci Remarku směrem na Polomí, je tam přístup 

z cesty, vrata na zavření – za mě ideální místo), ale potřebuji mít ještě souhlas vlastníka 

pozemku, což je pan xxx. Nyní se s ním snažím domluvit. Úsovsko s tím nemá vůbec žádný 

problém, část by si zpracovali do orby. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká schvaluje dodavatele na likvidaci bioodpadu, firmu 

Lakomý Jan, IČO 73953903, se sídlem Luká čp. 122, dle předložené cenové nabídky. 
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Hlasování: 5 – 0 - 0 

13. Různé 

a) Osazení hřiště na ZTV 

Burian: Oslovili jsme p. Machovského, který hřiště dělal ve školce. Před výstavbou školky 

muselo být hřiště demontováno a prvky leží na ZTV na zemi. Nyní chceme, aby byly prvky 

umístěny na zelené ploše u novostaveb. Cena je docela vysoká, ale potřebujeme, abychom měli 

certifikát. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká schvaluje instalaci herních prvků na dětské hřiště 

ZTV firmou Machovský s.r.o., IČO: 28619633, se sídlem Boční 551, Velký Týnec za cenu 

86.636 Kč včetně DPH. 

Hlasování: 5 – 0 – 0 

b) Žádost o hrobové místo 

Burian: Žádost podala p. xxx, chtěla by hrobové místo vedle xxx. Řešil jsem to se správcem, a 

ten s nimi bude dál jednat. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká projednalo žádost p. xxx, xxx o pronájem 

hřbitovního místa a pověřuje správce hřbitova p. Kováře jejím řešením. 

Hlasování: 5 – 0 – 0  

c) Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene s firmou Infos Art, s.r.o. 

Burian: Jedná se o smlouvu s Infosem na optiku. Kopat se začne v březnu. Dotaci se Infosu 

podařilo prodloužit do konce května. Smlouva byla právníkem prohlédnuta. Aby to rychleji 

proběhlo, bude se kopat ve třech směrech, zasype se to pouze pískem, poté jak bude vše 

hotovo, bude se to dodělávat. Kritická místa určitě jsou, ale ty pohlídáme, výhody pro obec 

jsou velké – je to zdarma, přípojky pro občany až do domu. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká schvaluje Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení 

věcného břemene s firmou Infos Art, s.r.o., IČO: 258449638, se sídlem Valdenská 363/27, 

Olomouc, v rámci uložení optického kabelu na pozemcích v majetku obce a pověřuje starostu 

obce podpisem této smlouvy. 

Hlasování: 5 – 0 – 0 

d) Žádosti ZŠ Luká 

Burian: Jedná se o žádosti p. ředitele na udělení výjimky z nejnižšího počtu žáků ve třídách 

ZŠ pro školní rok 2022/2023 a udělení výjimky z nejvyššího počtu dětí ve třídě MŠ pro školní 

rok 2022/2023. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká schvaluje Žádost o udělení výjimky z nejnižšího 

počtu žáků ve třídách ZŠ pro školní rok 2022/2023 a Žádost o udělení výjimky z nejvyššího 

počtu dětí ve třídě MŠ pro školní rok 2022/2023, ZŠ a MŠ Luká čp. 4.  

Hlasování: 5 – 0 – 0 
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e) Vyhlášení výběrového řízení „Výzva k podání nabídek – Pěstební činnost jaro 2023“. 

Burian: Jdeme do VŘ na pěstební činnost v našem lese. Řešíme, co se bude dít dál v našich 

lesích a nechceme to zanedbat, blíží se jaro a mělo by se sázet. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká schvaluje vyhlášení výběrového řízení „Výzva k 

podání nabídek – Pěstební činnost jaro 2023“. 

 

Hlasování: 5 – 0 – 0 

 

14. Diskuse 

Burian: Dávali jsme na ČEZ žádost na přeložku kabelu z důvodu plánování hřiště za ZŠ. Přišla 

nabídka skoro za 1 mil. Kč. Budu se snažit to v budoucnu zaplatit přes dotace, ale nemyslím si, 

že nám tenhle výdaj uznají. Další věc je trafák u ZŠ, který jede taktéž už na plný výkon, nový 

si musíme taky zaplatit sami. 

V Javoříčku plánujeme samoobslužné parkoviště, kde by byla i nabíječka na elektrokola a dále 

chceme přivést kabel až do pietního areálu. Projekt dělá p. Vyroubal D. 

Proběhla valná hromada společnosti Bouzovské lesy – v loňském roce byl výdělek 5 mil. Kč, 

cca 0,5 mil. Kč připadne obci. Nejvíce vysazovali dub, buk, javor, smrk. Nejvíce obchodovali 

s pilou Javořice, Bubeníček, Litovelská lesní a Proxima. 

Kontaktoval mě starosta z Ludmírova, má zájem odkoupit pozemek v Ospělově. O tomto 

pozemku už se jednalo, máme si promyslet cenu, nebo směnu. 

Ohledně pozemkových úprav – nyní řešíme cesty, směr Vilémov, na Hory, od hřbitova, na 

Ješov, atd. 

Chystáme projekt na chodníky od fary k meteorologické stanici, dále od p. Růžičky směrem na 

Hory. Je to už předchystané, akorát jsem to nechal upravit. Chodník bude až na konec vesnice 

směr Hvozd ke značce. Chodník bude i v Koutě po pravé straně. Dále chceme vybudovat 

parkoviště naproti hospodě v zelené části vedle Vydrželů, u staré školy, ale tam vede plyn, 

musela by se udělat přeložka, což je problém. 

Uskuteční se obecní ples, kde chceme vyznamenat občany za celoživotní práci pro obec – p. 

Juřičku, p. Chytila, p. Strupkovou, p. Malinka, p. Prucka a p. Kopa. 

Na DPS se měnily špatné sprchové kouty, stálo to cca 120.000 Kč. O střeše jsem Vám již říkal, 

zatím ji nějak opravíme, do budoucna nás čeká vybudování střechy nové. 

Dále chceme řešit fotovoltaiku na ČOV, nechali jsme si zpracovat podklady. 

 

 

19:13  starosta ukončil diskusi, poděkoval za účast zastupitelům a občanům a pozval občany na 

obecní ples v Luké, 18.2.2023.  

 

 

Zapisovatel:       Ověřovatelé:                         

 

 

 Starosta:       Místostarosta: 
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